

Referat fra ASU-møde d.11. februar 2022

Tilstede: Inge Bibby, Werner Bartsch, Rikke Jeremiassen og Louise Christiansen

1. Referent; Louise Christiansen
2. GF d.2.april i Middelfart; gennemgang af årsberetningen. Inge og Louise er på valg, genopstiller begge to. Der udover mangler der et menigt medlem, samt to suppleanter.
3. Arrangement med Regula Bürgi; Regula holder foredrag d.1.maj vedr. Racestandarden. Foredraget holdes på engelsk. Rikke laver en invitation. Prisen fastsættes til 100 kr for medlemmer af DBSK og 150 kr for ikke-medlemmer.
4. Hanhundearrangement; På det sidst afholdte avlsseminar var der interesse for at afholde et arrangement vedr. hvad det kræver at få sin hund til at indgå i avl. Det er primært tiltænkt til de, som er nysgerrige og ”nye” i avl / opdræt, som via arrangementet kan få en indsigt i, hvad det kræver fra ”a-z”. Vi drøfter, at det vil være relevant at lave arrangementet for både han- og tævehundeejere, da mange af elementerne er ens for begge parter. Vi ønsker at afholde det i sensommeren, men afventer den endelige planlægning ift. hvem, der sidder i ASU efter kommende GF.
5. Avlsbeskrivelsen; det planlægges til d.22.maj i Middelfart. Der er forskellige forslag til dommere, som der skal kontaktes efterfølgende. Der vil være salg af kaffe/ kage.
6. SSV – Christel Fechler er begyndt at kræve en avlsbeskrivelse af de danske hanhunde for at godkende parringer med deres tæver; DBSK’s avlsgodkendelse indebærer en min. very good fra udstilling / eksteriørbedømmelse el. en avlsbeskrivelse. Werner tager den med til bestyrelsen af DBSK og beder dem reagere på det.
7. IWG (International working group); Formanden fra ASU deltager i mødet i september.
8. Kejsersnit – henvendelse fra DKK ift. hvordan klubben arbejder med den udfordring indenfor racen; ASU er meget opmærksomme på problematikken og har derfor afholdt et foredrag med Katrine Kirchhoff herom, samt planlægger et på Sjælland med Anne fra Canicold. Derudover ved vi, at både meget små kuld og meget store kuld giver en forøget risiko og når tæven er i dårlig form eller for tyk. Der er en generel fokus på problematikken, som der vil blive arbejdet videre med indenfor ASU.
9. KULife, Antagene, Anne Canicold foredrag; vi ønsker at der afholdes et lignende foredrag, som Katrine Kirchhoff holdt i Jylland, på Sjælland med Anne fra Canicold. Hun har sagt ja til det, men vi afventer en dato. Ift. KULife så har Inge flere gange skrevet til Anne-Marie Kristensen og Maja Louise Ahren, men får ikke noget tilbage. Inge forsøger igen at kontakte dem. Ift. Antagene vil de give os en rabat, hvis vi laver en event, men ikke hvis det er prøver enkeltvis. Kunne det evt. være ifb. med Hasmark? På avlsseminariet var der et par tilkendegivelser ift. at ville hjælpe til på dagen med registrering mm. af blodprøverne.
10. Årshjul; for de nye medlemmer af ASU er der ønske om et årshjul, så vi er mere ”foran”. Der ligger årligt en GF i marts/april. Der skal være et årligt avlsseminar, som skifter mellem øst/vest. Der er god erfaring med en oplægsholder og derefter

erfaringsudveksling. Det tilstræbes at holde en avlsbeskrivelse hvert år, samt et foredrag om et relevant emne. Louise laver et udkast til et årshjul, som vi løbende kan fylde ud.

11. Avlsseminar; det skal være øst for Storebælt, evt. Slagelse bibliotek? Det skal afholdes i sidste kvartal af 2022.
12. Artikler til Bernerbladet; det er væsentligt at fortsætte med artikler inden for sundhed og evt. avl. Det er en del af ASUs virke at udbrede viden herom.
13. Email besvarelser; problematisk at alle ikke har adgang til mailen og der derfor ikke er ”stabilitet” i at få svaret på indkomne mails. Der sættes ind på i den kommende tid at det lykkedes at få installeret g-mailen på alles medier.
14. Fysisk ASU-møde; vi afholder næste møde fysisk d.1.maj (forventer kl.11), hvor vi alle deltager i foredraget med Regula.
15. Evt.; husk at Tine Kloster gerne vil hjælpe – evt. ved arrangementer.